
 
 

Dagsorden og beslutningsreferat, skolebestyrelsesmøde Vallensbæk Skole 
 

Dato: mandag den 29.april 2024 
Tidspunkt: 17.00-19.00 
Mødeleder: Bijan Tavakoli 
Referent: Umi Rashid 
 

Deltagere: Bijan Tavakoli, Michael Mast, Birgitte Heiberg Jacobsen, 
Allan Guinot, Pernille Gade Larsen, Jeanette Bjørnlund, Mette Mø-
rup, Jacob Teildorf, Jakob Riis, Christiane Stokholm, Jens Lund, Umi 
Rashid og Emil Køhler. 
 
Elevråd: Binyamin og Sedef 
 
Fraværende: Michael, Jens, Binyamin og Sedef 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der sær-
lige ansvarlige, gæster og er det til 
orientering (O), drøftelse (D) eller be-
slutning (B) 

Tid 
Estime-
ret tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, kon-
klusion på beslutning, angivelse af evt. ansvarlig 
og evt. deadline. 

Formidling 
Til hvem, af 
hvem og hvor-
dan? 

1)  Godkendelse af dagsorden 
samt referat fra sidst (B)  
 

5 min Godkendt – ingen bemærkninger 
 
 
Emil og Bijan havde aftalt at de ”kuppede” 
dagsordenen med et ekstra punkt (1.b) da 
det blev kendt, at byggeri af ny daginstitu-
tion på området omkring Vallensbæk Skole  
var nået et stadie, hvor det gav mening at 
informere skolebestyrelsen.  
  

 

1) 
b) 

Byggeplads ifm daginstitu-
tion samt trafik omkring 
Vallensbæk Skole (O) 

 Prasath der er ansat som projektleder i 
Center for Teknik i Vallensbæk Kommune 
gennemgik først tegningerne af den nye in-
stitution og derefter plantegning for etable-
ring af byggeplads. 
 
Man vil benytte den allerede eksisterende 
byggevej, som vil blive udbedret ift at klare 
den tungere trafik samt blive lukket helt af, 
så ikke børn kan passere den. 
Byggepladsen vil blive opsat i umiddelbar 
forlængelse af byggevejen i området syd for 
den nuværende cykelparkering ved F-fløj. 
Den vil være hegnet ind og med adgang til 
byggeområdet, som også vil være afspær-
ret.  
 
Skolebestyrelsen afgav nogle kommentarer 
i forhold til udearealer, for at sikre at ele-
verne/børnene stadig kan benytte det 
grønne område bag den gamle multibane 
og passere rundt om byggeriet og benytte 
fodboldbanen længere væk fra skolen 
 
Prasath informerede om byggeriets opstart 
som vil være i slutningen af maj, men at 
man vil gå i gang med de indledende øvel-
ser i forhold til klargøring af byggevej og 
byggeplads.  
 
Derefter gennemgik Prasath tankerne for 
trafik og parkering omkring skolen.  

 



 
 

Den eksisterende cykelsti vil blive nedlagt til 
fordel for parkeringspladser. I stedet vil man 
anlægge en cykelsti ”igennem” skolen for 
på den måde at dele ”hårde” og ”bløde” tra-
fikanter fra hinanden. I den forbindelse skal 
der anlægges nye områder til cykelparke-
ring. 
 
Der vil blive nedsat en brugergruppe med 
repræsentanter fra Vallensbæk Skole og 
Skolebestyrelse (herunder elever), som 
skal være med til at vurdere og kvalificere 
arbejdet 
 
For at kvalitetssikre den samlede løsning, 
vil man hyre en ekstern rådgiver i forhold til 
at vurdere kapacitetsbehov og tryk i spids-
belastningsperioderne. 
 

2)  Nyt fra elevrådet (O) 
 

10 min Punktet udgik  
- Elevrådets repræsentanter var opholdt af 
forberedelse til deres afgangsprøver i slut-
ningen af ugen 

 

3)  Princip for mobiltelefoner 
og anbefalinger til skærm-
brug i skole og SFO (D) 
 

40 min Punktet udskydes til møde d.21.maj  

4)  Landsdækkende brugertil-
fredshedsundersøgelse af 
folkeskolen og SFO (O) 
 

15 min Skolens ledelse gav et indblik i undersøgel-
sens hovedpointer 
 
Der har på landsplan været en nedgang i 
tilfredsheden på 0,2 fra 2020 til 2023. Den 
samme nedgang gør sig gældende på Val-
lensbæk Skole. 
 
Den generelle forældretilfredshed på Val-
lensbæk Skole 2023 flugter med landsgen-
nemsnittet og ligger lidt højere end niveauet 
for kommunen. 
 
Bestyrelsen ønsker at være nysgerrige på 
”hvorfor” udviklingen har været som den 
har.  
Skolebestyrelsen vil sammenholde bruger-
tilfredshedsundersøgelsen med den kom-
mende kommunale forældretilfredshedsun-
dersøgelse og dykke ned i de forskellige 
underkategorier for at blive klogere på, om 
der er særlige områder hvor der er hhv styr-
kepositioner og udviklingspotentiale. 
 

 

5)  Valg af Skolefoto (B) 
 

10 min De indhentede tilbud blev gennemgået. 
Der var ønske om at vælge en fotograf for 
en 3-årig periode, så ikke bestyrelsen skal 
bruge tid på det hvert år. 
 
Skolebestyrelsen ønsker at fortsætte sam-
arbejdet med TT-foto /foto-Jan. I beslutnin-
gen vægtede særlig pris og tidligere oplevet 
kvalitet og fleksibilitet. 

Skolen for-
længer med 
TT-foto og 
forhører sig 
om mulighe-
den for en di-
gital løsning 



 
 

Skolebestyrelsen ønsker i samme ombæ-
ring at høre TT-foto om muligheden for digi-
tal udvælgelse, sådan at man undgår at re-
turnere en masse billeder som smides ud. 
Dette af hensyn til miljøet og det admini-
strative arbejde der ligger heri. 
 

6)  Opfølgning på henvendelse 
fra 0.årgang ang trivsel (D) 
 

20 min Medarbejder og leder fra SFO’en oriente-
rede om den dialog og det møde der har 
været med forældrerepræsentanter fra 0.år-
gang  
 
Medlemmer af skolebestyrelsen har modta-
get positive tilbagemeldinger fra forældre-
gruppen. Der opleves mere ro i indsko-
ling/SFO-området og der er en højere grad 
af synlighed fra personalets side. SFO’en er 
også blevet mere opmærksomme på kom-
munikationen omkring dagens aktiviteter.  
 
Der afholdes opfølgningsmøde i juni må-
ned, her skal der evalueres på de indgå-
ende aftaler omkring synlighed, placering 
og aktivitetsinfo 

 

7)  Nyt fra medarbejderne og 
skolens ledelse (O) 
 

15 min Der blev informeret om brobygning (maj-
børn) som starter i SFOen på onsdag 
d.1.maj. Der er bl.a. på den baggrund fore-
taget nogle ændringer i indretningen i f-flø-
jen.  
 
På skoledelen er det i høj grad afgangsprø-
verne, der fylder. De skriftlige prøver afvik-
les fra torsdag d.2.maj 
 
Ligeledes fylder arbejdet med at planlægge 
næste skoleår. Møde vedr fag- og opgave-
fordeling afholdes torsdag d. 2/5.  
 
Skolebestyrelsen ønsker at klasseskemaer 
og lærerbesætning meldes ud så tidligt som 
muligt inden sommerferien. Det blev tilken-
degivet at bestyrelsen ikke nødvendigvis 
skal afgive udtalelse om skemaer og fagfor-
deling inden det frigives jf. folkeskoleloven, 
§ 45, stk. 4. 
 
Skolebestyrelsen er inviteret til SFO’ens 
Sommerfrokost d. 22/6 kl. 11.00 – 15.00.  

 

 Dato for næste møde  Tirsdag d.21.maj kl.17-19 
 
Møde med Skolestyrken, bestyrelser og 
borgmester d.10.juni kl.16-19 i Havet 
 
 

 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2024/90#P45
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2024/90#P45


 
 

Uddybende sagsfremstilling 

 

3) Princip for mobiltelefoner og anbefalinger til skærmbrug i skole og SFO (D) 

I marts 2023 vedtog skolebestyrelsen et opdateret Princip for mobiltelefoner på Vallensbæk Skole. Bestyrel-

sen besluttede i den forbindelse at princippet skal revurderes i april 2024. 

Sidenhen har Styrelsen for Undervisning og Kvalitet på Undervisningsministerens ønske udarbejdet anbefa-

linger om brug af skærme i Grundskolen og i SFO. Anbefalingerne skal give inspiration til, hvordan skoler og 

SFO kan arbejde målrettet med at mindske digital distraktion og sikre en hensigtsmæssig balance i brugen 

af skærme. 

Skolebestyrelsen skal med udgangspunkt i gældende princip og de nye anbefalinger tage stilling til om Prin-

cip for mobiltelefoner på Vallensbæk Skole skal revurderes og eventuelt udvides til fx i højere grad at tage 

stilling til balancen mellem digitale og analoge undervisningsmidler. 

 

Bilag 1: Princip for mobiltelefoner på Vallensbæk Skole og SFO_rev. marts 2023.pdf (aula.dk) 

Bilag 2: Anbefalinger til skærmbrug i grundskolen (uvm.dk) 

Bilag 3: Anbefalinger til skærmbrug fritidstilbud (uvm.dk) 

 

4) Landsdækkende brugertilfredshedsundersøgelse af folkeskolen og SFO (O) 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har ultimo 2023 offentliggjort forældretilfredsheds-undersøgelsen på 
skole- og SFO-området, som Danmarks Statistik gennemførte i perioden marts til august 2023. Undersøgel-
sen er en gentagelse af forældretilfredshedsundersøgelsen fra 2020. 

Undersøgelsen har til formål at få viden om forældrenes tilfredshed med deres barns skole og SFO på en 
række områder. 

Undersøgelsen indeholder temaerne: den samlede tilfredshed, undervisningen, personalets indsats for bar-
nets trivsel, mobning, skolens ledelse og overgang til ungdomsuddannelser. 

I spørgeskemaet er tilfredsheden på de enkelte spørgsmål målt på en skala fra 1 til 5 ved følgende svarkate-
gorier: meget utilfreds (1), utilfreds (2), hverken eller (3), tilfreds (4) og meget tilfreds (5).  

I alt 273.009 forældre til børn i 0.-9. klasse på landsplan var inviteret til at besvare spørgeskemaet. 

Samlet set er der gennemført 133.397 besvarelser af spørgeskemaet. Den samlede svarprocent er 49% på 
landsplan. 

Danmarks Statistik har inviteret op til 300 forældre på hver skole til at deltage i undersøgelsen. Vallensbæk 
Kommune har fået ca. 400 besvarelser på spørgsmål relateret til skoleområdet, herunder 85 svar vedrø-
rende ungdomsuddannelser og ca. 200 besvarelser relateret til SFO-området. 

  

Skolebestyrelsen bliver med udgangspunkt i brugertilfredshedsundersøgelsens resultater orienteret om un-
dersøgelsens hovedpointer.   

 

https://vallensbaekskole.aula.dk/sites/vallensbaekskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20mobiltelefoner%20p%C3%A5%20Vallensb%C3%A6k%20Skole%20og%20SFO_rev.%20marts%202023.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-fritidstilbud-final.pdf


 
 

Bilag 4: Den landsdækkende brugertilfredshedsundersøgelse af folkeskolen og SFO | Indenrigs- og 

Sundhedsministeriet (ism.dk) 

 
5) Valg af Skolefoto (B) 

Vallensbæk Skole har igennem en længere årrække anvendt TT-foto til at tage klasse- og portrætbilleder. 

Sidste forår valgte skolebestyrelsen også at anvende TT-foto i dette skoleår, men ønskede kun at træffe be-

slutning for et enkelt år. Derfor skal skolebestyrelsen tage stilling til hvilket firma man ønsker at benytte frem-

adrettet, fx for en periode på 3 år. 

Til inspiration er indhentet tilbud fra en række firmaer, bl.a. dem som anvendes af andre skoler i kommunen. 

En samlet oversigt er vedhæftet som bilag. Til bestyrelsesmødet vil tilbudsmappe fremvises. 

 

Bilag 5: Skolefoto_prisliste og sammenligning 

 

6) Opfølgning på henvendelse fra 0.årgang ang trivsel (D) 

Fra dagsorden – Skolebestyrelsesmøde tirsdag d.27.feb: 

Medlem af skolebestyrelsen har modtaget henvendelse angående uhensigtsmæssig adfærd blandt børnene 

på 0.årgang i skole og SFO-tiden, hvilket går ud over trivslen. Der er et ønske fra forældregruppen om at 

støtte op om den gode læring, trivsel og tone. 

Medlem af skolebestyrelsen giver en orientering om situationen og der tages i bestyrelsen stilling til hvordan 

punktet skal behandles yderligere på kommende skolebestyrelsesmøde 

Fra referat – Skolebestyrelsesmøde tirsdag d.27.feb: 

Skolebestyrelsen vil foreslå at forældrerødderne kontakter skolens ledelsen og går i dialog med dem om 

hvad der kan gøres. Det vil være oplagt at der holdes et møde, hvor skolen kan fortælle om hvordan der ar-

bejdes og hvilke tiltag der allerede er i gang samt at der bliver lavet aftaler for det fremadrettede arbejde, 

herunder kommunikation og hvordan forældrene kan støtte op. 

 

Skolens ledelse giver en orientering på mødet mellem forældrerødder og ledelse og aftaler for det videre ar-

bejde 

https://ism.dk/indenrigs/kommunal-og-regionaloekonomi/landsdaekkende-brugertilfredshedsundersoegelser-btu/brugertilfredshedsundersoegelse-af-folkeskole-og-sfo
https://ism.dk/indenrigs/kommunal-og-regionaloekonomi/landsdaekkende-brugertilfredshedsundersoegelser-btu/brugertilfredshedsundersoegelse-af-folkeskole-og-sfo

